
Folketingets Sundhedsudvalg har den 8. oktober stillet følgende spørgsmål nr. 
8 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 8:
”Ministeren bedes redegøre for, hvordan det kan gå til, at Indenrigs- og Sund-
hedsministeriet endnu ikke har igangsat den analyse, som Rigsrevisionen be-
stilte i juni 2009 af, hvorvidt de skattefri sundhedsforsikringer medvirkede til at 
reducere ventelisterne for alle. ”

Svar:
Indenrigs- og Sundhedsministeriet har analyseret sammenhængen mellem ar-
bejdsgiverbetalte sundhedsforsikringer og ventetiden i det offentlige sund-
hedsvæsen, men har ikke kunnet drage konklusioner på det foreliggende 
grundlag. Dette fremgår også af Rigsrevisionens notat til Statsrevisorerne af 
september 2010. 

Det har vist sig svært at analysere den overordnede sammenhæng mellem 
sundhedsforsikringer og ventetid, fordi sundhedsforsikringerne fylder ganske 
lidt i det samlede billede af sundhedsvæsenet, hvor ventetiderne påvirkes af 
mange andre faktorer.

På den baggrund har ministeriet besluttet at iværksætte en uvildig undersø-
gelse udført af en ekstern forsker. Indenrigs- og Sundhedsministeriet er i dia-
log med Rigsrevisionen om kommissoriet for undersøgelsen og arbejder sam-
tidig på at engagere en forsker til opgaven. 

Med venlig hilsen

Tina Nedergaard
(Fungerende indenrigs- og sundhedsminister)    /   Wieteke Müskens

Folketingets Sundhedsudvalg

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M im@im.dk
W www.im.dk

Dato: 25. oktober 2010
Enhed: Sundhedsøkonomi
Sagsbeh.: SUMWM
Sags nr.: 1008724
Dok nr.:  331145

Sundhedsudvalget 2010-11
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 8
Offentligt


